

LET/17/GT/28733  
08 November 2017

Mr Antonio Tajani  
President of the European Parliament  
PHS 09B111  
Rue Wiertz 60  
B-1047 Bruxelles

Graeme Taylor  
Public Affairs Director  
graeme.taylor@ecpa.eu

### Letter from MEPs objecting to recent ECPA activity on glyphosate

Dear President Tajani,

I write with reference to the letter sent to you by Mr Andrieu and Mr Tarabella on 7 November, with regards to our recent attempt to draw attention to the weight of scientific evidence in favour of the approval of glyphosate.

I would like to start by underlining our deep and profound respect for the Parliament, and for its Members. I'm saddened and concerned that Mr Andrieu and Mr Tarabella see our active participation and engagement in this debate as an insult to democracy. Our intention is quite the opposite.

We acknowledge the concerns raised by the 1 million signing the European Citizens Initiative, however, we believe that Europe's 500 million citizens should also be fully aware of all aspects of the debate around glyphosate. In particular the fact that there are 3,300 studies supporting its approval, and only 1 (the one by IARC as mentioned in the letter from Mr Andrieu and Tarabella) which raises doubt.

The debate around glyphosate has become incredibly emotive and polarised. We believe that providing information and opinions to political representatives and public officials is an important element of the democratic debate and decision-making process.

The debate around glyphosate has highlighted the importance of an open and honest debate. In the past our industry has been criticised for being neither of these things. However, we fundamentally believe that if we are to progress as a society all views need to be heard. We regret if your colleagues have been upset by our initiative, and in that spirit, we will invite Mr Tarabella and Mr Andrieu to further discuss the issue directly.

I remain at your disposal.

Yours sincerely



Graeme Taylor  
Director of Public Affairs

LET/17/GT/28733  
08 November 2017

Mr Antonio Tajani  
President of the European Parliament  
PHS 09B111  
Rue Wiertz 60  
B-1047 Bruxelles

Graeme Taylor  
Public Affairs Director  
graeme.taylor@ecpa.eu

Lettre des MPE s'opposant à la récente action de l'ECPA concernant le glyphosate

Cher Monsieur le President Tajani

J'écris en référence à la lettre que vous ont envoyée M. Andrieu et M. Tarabella le 7 novembre concernant notre récente tentative d'attirer l'attention sur l'importance de la preuve scientifique en faveur de l'approbation du glyphosate.

Je voudrais commencer par souligner notre profond respect pour le Parlement et pour ses Membres. Je suis attristé et préoccupé par le fait que M. Andrieu et M. Tarabella considèrent notre participation active et notre engagement dans ce débat comme une insulte à la démocratie. Notre intention est tout à fait le contraire

Nous reconnaissons les inquiétudes soulevées par le million de signatures de l'initiative citoyenne européenne, mais nous pensons que les 500 millions de citoyens européens devraient également être pleinement conscients de tous les aspects du débat autour du glyphosate. En particulier le fait qu'il y a 3300 études soutenant son approbation, et seulement 1 (celle du IARC comme mentionnée dans la lettre de MM. Andrieu et Tarabella) qui soulève des doutes.

le débat autour du glyphosate est devenu incroyablement émotif et polarisé. Nous estimons que fournir des informations et des opinions aux représentants politiques et aux fonctionnaires est un élément important du débat démocratique et du processus de prise de décision.

Le débat autour du glyphosate a souligné l'importance d'un débat ouvert et honnête. Par le passé, notre industrie a été critiquée pour ne pas être l'un ou l'autre. Cependant, nous croyons fondamentalement que si nous voulons progresser en tant que société, tous les points de vue doivent être entendus. Nous regrettons que vos collègues aient été contrariés par notre initiative et, dans cet esprit, nous inviterons M. Tarabella et M. Andrieu à discuter de la question.

Je reste à votre disposition.

Yours sincerely



Graeme Taylor  
Director of Public Affairs